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Podgorica, 24. jul 2014. godine

Gospodin

Ranko Krivokapie

Predsjednik Skupitine Crne Gore

Predmet: Odgovor na poslanieko pitanje

Na osnovu Elana 187 Poslovnika Skupitine Crne Gore, Ministarstvu
vanjskih poslova i evropskih integracija, poslanik Slaven Radunovie,
postavio je sledeee poslaniako pitanje:

„Da Ii je izjava predsjednika EK, gospodina Junkera, da u sljededih pet godina
nee biti prijema novih elanica u EU, u direktnoj vezi sa slabim napretkom Crne
Gore u zadovoljavanju kljuenih zahtjeva EU, koje se tieu vladavine prava?"

ODGOVOR:

an Klod Junker, novoizabrani predsjednik Evropske komisije koji e dul"nost
preuzeti u novembru 2014, je u govoru koji je odr2ao nakon izbora u EP, kazao
da ne oeekuje da ee biti novih zemalja elanica EU za vrijeme njegovog mandata.

Naravno, kada se govori o progirenju, misli se na sve drZave koje su u procesu
pregovora, kao i na one koje tee torn cilju. Ipak, razumijem i logiku pitanja jer
Crna Gora je daleko odmakla u procesu pregovora tako da je jasna percepcija
da je lider u regionu i da bi se bib o kakav zastoj u prog irenju prvenstveno na nas
odrazio.

Ovdje bih naglasio da se Crna Gora s punom pa2njom odnosi prema pitanju
vladavine prava a dokaz da napredujemo u pravom smjeru jeste to to smo
otvorili 12 pregovarakih poglavlja a od njih smo dva privremeno zatvorili. Sve
ovo ne bi bib o nnoguae i ne bismo bill u prilici da realizujemo da je Evropska
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dinamikom. Na g plan je da nastavimo istim tempom i redom otvaramo
poglavlja, prvo ona koja nemaju poaetna mjerila a zatim i ona koja ih imaju.
Podsjetiau i da je dodatnih gest pregovaradkih pozicija ved poslato Evropskoj
komisiji i da planiramo da pregovore u tih gest poglavlja otvorimo tokom
italijanskog Predsjednigtva.

Crna Gora predano radi na ispunjenju nnjerila I aktivnosti predvidenih AP za dva
poglavlja koja se tieu vladavine prava. Do sada smo predali dva izvje gtaja o
realizaciji Evropskoj komisiji. U periodu koji slijedi, nastaviaemo da na najbolji
moguai na'ain ispunjavamo sve obaveze koje se od nas o'dekuju. Jo g jednom
2elim da istaknem da je na g najbolji partner u ovom procesu upravo Evropska
komisija s kojom imamo stalnu komunikaciju u sprovoclenju Akcionih planova
za poglavlja 23. i 24.

2elim da napomenem da su svi strate gki dokumenti, prije svega mislim na
Akcione planove za 23. i 24. poglavlje, kao i Program pristupanja Crne Gore
Evropskoj uniji, izradeni za period do 2018. godine (AP za 23/24 na period
2017. i dalje), to ukazuje da bismo, u skladu s na g im internim procedurama,
do tada mogli biti spremni za finalizaciju pregovora, nakon aega nakon aega bi
uslijedio period ratifikacije koji de svakako uai u mandat nove Komisije (2019 -
2024). Podsjetieu i da je Junker u istom govoru kazao da áe se tekuai orocesi 
pregovora nastaviti. Samim tim, integracija Crne Gore u EU se odvija
predvidenom dinamikom i na nama je da nastavimo u istom ritmu koji
nas je i postavio na mjesto lidera u procesu pregovora za Zlanstvo u EU.
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